
Jaro ve Školičce Kamarád s Ekoškolou 

V březnovém čísle Novoveselského zpravodaje jsme vás informovali o tom, jak pokračujeme 

v programu Ekoškola, resp. Eko-školky. V jarních měsících měly třídy za úkol analyzovat téma JÍDLO. 

Každá třída dostala od žabek Kuňky a Žblunka dva úkoly a pustily se do pátrání a zjišťování. Mezi 

otázkami analýzy bylo, zda školní jídelna připravuje dětem ovoce a zeleninu a zda se ovoce a zelenina 

pěstuje i doma na zahrádkách, zda jídelníček naší školní jídelny je pestrý, zda se používají netradiční 

suroviny, zda se neplýtvá jídlem, zda se používají biopotraviny, případně výrobky označené jako fair- 

trade. Třídy se těchto otázek zhostily velmi zodpovědně a při následné prezentaci výsledků v měsíci 

květnu ostatní ze školičky seznámily s tím, co zjistily. Musíme říci, že co se týká jídla, je na tom naše 

školička velmi dobře. A to i díky zapojení naší školky do programu Skutečně zdravá školka, a také díky 

nadšení našich paní kuchařek – Evičky, Káti a Jarušky. Neustále děti motivují k tomu, aby dojedly, 

ochutnaly, aby správně stolovaly apod.  

Takže závěr je takový: 

1. Jídelníček je pestrý, objevují se v něm nejen lokální suroviny, ale hodně i sezónní a také od 

farmářů z ekologického zemědělství. Zároveň zařazují netradiční suroviny, jako je pohanka, 

cizrna, kuskus, quinoa aj. 

2. Hodně se zařazuje ovoce a zelenina a děti ji také pěstují na zahradě školičky anebo doma se 

svými rodiči či prarodiči na zahrádkách 

3. Na podporu programu SZŠ zařazují i biopotraviny, především ty suché, jako jsou ovesné a 

rýžové vločky, bezfosfátový kypřící prášek, pohanka aj.  

4. Výrobky fair – trade se v naší školičce nepoužívají, ale děti pochopily, co znamená férový 

obchod a poznají tyto výrobky podle loga 

5. Děti mají možnost vaření ve třídách ve svých centrech aktivit  

Při analýze a prezentaci děti použily různé metody a formy, jako je anketa mezi rodiči, anketa na 

veřejnosti, průzkum v obchodech, školních jídelnách, složily si písničky, zahrály scénky, bylo toho 

zkrátka hodně. Pak se sešel velký ekotým, který zpracoval plán činnosti. A o tom vás budeme 

informovat zase příště☺. 
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